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EENCAMPAREUNIÓ ENTRE EL MINISTERI, EL COMÚ I ELS VEÏNS

La sensació d’alarma generada
aquests dies al Pas de la Casa
arran del robatori el cap de set-
mana en una joieria (se’n van en-
dur 300.000 euros) no es corres-
pon amb el nombre de delictes
que s’han comès al nucli encam-
padà en els darrers anys. Perquè
la xifra de furts i robatoris ha anat
clarament a la baixa. Aquesta és
la tesi que va defensar ahir al ma-
tí el secretari d’Estat d’Interior,
Bruno Bartolomé, després de
reunir-se amb un grup de repre-
sentants dels comerciants i veïns
del poble. “Des del 2008 hi ha ha-
gut un descens significatiu arran
del desplegament de la policia i
amb els torns de 12 hores hi ha
una major presència de la poli-
cia”, va exposar. I va donar, per
justificar-ho, xifres: mentre que
entre maig i agost del 2008 es van
detectar 60 delictes al poble
(furts, furts amb força i robatoris),
en el mateix període del 2009 n’hi
va haver 42, i enguany (a manca
de les dades d’agost) se n’han
produït 25. 

El representant ministerial
també va exposar en la reunió –a
la qual també van assistir la di-
recció de la policia i el cònsol ma-
jor– les dades relatives a les dene-
gacions d’accés a la frontera
francesa a persones que poden
ser sospitoses de representar un
perill, ja sigui perquè van indocu-
mentades, tenen antecedents per
furts o no poden acreditar mit-
jans econòmics per estar al país.
Mentre que el 2008 es va barrar el
pas a 67 persones, el 2009 la xifra
va remuntar fins a 176. Enguany,
fins a final de juliol, s’han re-
comptat 419 negatives. 

ELS VEÏNS VOLEN SOLUCIONS

Amb tot, el col·lectiu veïnal, que
s’ha queixat de la poca presència
d’agents, va demanar als dirigents
d’Interior més policia al carrer.
“Que es multipliqui la presència
visual”, va detallar Bartolomé. Ac-
tualment i segons el dispositiu
que hi ha muntat al Pas de la Casa
sempre hi ha un grup de policies
durant el dia i una patrulla durant

la nit. Aquesta presència noctur-
na, va afegir-hi, es veu reforçada
per les patrulles destinades a tota
la vall oriental. En aquest sentit,
el cònsol major –que va aprofitar
la compareixença per remarcar
que els fets viscuts durant el cap
de setmana passat són totalment
aïllats– va precisar que des d’En-
camp i fins al Pas hi ha assignats
27 agents de policia. “Ara nosal-
tres revisarem els protocols i mi-
rarem què es pot fer en base a les
demandes dels veïns”, va exposar
el secretari d’Estat. La solució
haurà de passar per la posada en
marxa del pla de prevenció, segu-
retat i atenció ciutadana que ha
d’implicar també els agents de
circulació comunals. “Aquests
agents tenen una gran coneixen-
ça de la vila i poden fer el traspàs
de coneixements i d’informació a

la policia, i ells poden atendre
més problemes de veïnatge”, va
recordar Bartolomé. I haurà de
ser en aquest marc del pla parro-
quial on es detectin les necessi-
tats concretes per posar-hi solu-
ció. 

Una de les qüestions que tam-
bé s’analitzaran serà la dels locals
nocturns per evitar aldarulls i so-
rolls. “S’ha de treballar amb xarxa
i tots, empresaris inclosos, amb la
mateixa voluntat”, va concloure.

C. AUDÍ
Pas de la Casa

La policia entén que l’alarma al Pas
no s’ajusta a l’índex real de delictes
El secretari d’Estat d’Interior ressalta que els robatoris han caigut i que mentre que el 2008 n’hi va haver
60, enguany se n’han registrat 25SEl dispositiu nocturn fix al nucli encampadà es limita a una patrulla
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2008 67

2009 176

2010 419

DENEGACIONS D’ACCÉS

fins a finals de juliol

La trobada a dues bandes que es
va mantenir ahir al matí va servir,
a més de perquè Bartolomé expo-
sés els resultats positius de la
tasca que fa la policia, per recollir
les inquietuds dels comerciants i
veïns. Una de les demandes que
van posar sobre la taula va ser la
d’instal·lar càmeres de vigilància
en espais públics per incrementar
els controls. “Però ens han dit
que de moment no es pot fer per-
què no està legislat”, va comentar
una de les membres de l’Associa-
ció de veïns i comerciants, Anto-
nieta Vila. “El que, en general,

hem demanat és d’anticipar-nos
per no donar aquesta sensació
d’inseguretat”, va afirmar, al ma-
teix temps que es va mostrar sa-
tisfeta per la resposta “ràpida”
dels responsables d’Interior per
mirar d’atendre les peticions que
els van adreçar. “També ens han
recordat que cada comerç té l’op-
ció d’usar mesures de seguretat”,
va concloure. En aquest sentit, els
agents de la policia i el mateix
Bartolomé van aconsellar als boti-
guers que revisin els sistemes
d’alarma i que a la nit traslladin
tot allò de valor a una caixa forta. 

Els comerciants demanen que
s’instal·lin càmeres de vigilància


